



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. **В задании есть одно лишнее утверждение**. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. Extreme tourism helps people explore the world.
2. Extreme tourism is a thing everybody should try.
3. Extreme tourism for our family is a way of getting knowledge.
4. Extreme tourism has always been in people's adventurous nature.
5. Extreme tourism is a way to get people's attention.
6. Extreme tourism satisfies people's need for risk.
7. Extreme tourism is an unnecessary risk for people.

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. The young man thinks he can choose a present himself.
- B. The man is choosing a present for his mother's birthday.
- C. The man doesn't want to spend too much on the present.
- D. The man doesn't think a gift certificate is a good idea.
- E. The shop assistant thinks a present would be better than an experience.
- F. The young man's girlfriend has a profile in social networks.
- G. The young man often buys flowers to his girlfriend.

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях 3 - 9 отметьте цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. The first question of the presenter is about ...

1. the effectiveness of horse therapy.
2. the reason horses are used in therapy.
3. Diane Smith's experience with horse therapy.

4. According to Diane, hippotherapy is used for ...

1. teaching languages.
2. treating blindness.
3. treating neurological problems.

5. According to Diane, hippotherapy is more effective than traditional therapy for ...

1. anybody.
2. children.
3. depressed people.

6. Horse riding helps to improve speech by improving one's ...

1. balance.
2. motor skills.
3. breathing.

7. Why is, according to Diane, horse therapy more than just a horse riding?

1. It's used on a regular basis.
2. It's aimed at improving complex skills.
3. The therapist organizes it in a special way.

8. What does the therapist do during the first session of horse therapy?

1. Chooses the program of treatment.
2. Trains the horse.
3. Selects the right saddle for the patient.

9. Which of the following groups is NOT mentioned by Diane as potential clients for hippotherapy?

1. Professional riders
2. Disabled children.
3. Depressed adults.